
Protokół nr 1/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych w dniu 29 maja 2024 r. 

 

Pierwsze wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 

10:50. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 3 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny Łukasz Michałowski  (lista 

obecności Zał. Nr 1), 2 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - nieobecna Pęska 

Sylwia (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

(lista obecności Zał. Nr 1) i 4 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych (lista 

obecności Zał. Nr 1), Skarbnik Gminy – Pani Gabriela Mioduszewska, Sekretarz Gminy 

Danuta Niewińska oraz kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. 

 

Ad. 1)  Otwarcia pierwszego posiedzenia wspólnego Komisji  dokonała Przewodnicząca 

Rady Gminy Anna Kulesza, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Wybór Przewodniczącego Komisji i Wiceprzewodniczącego Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029, 

    b/ zmian w budżecie gminy na 2024 rok, 

    c/ określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty 

oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

    d/  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

    e/ zmiany uchwały Nr XXVII/192/23 Rady Gminy Kołaki Kościelne w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w 

oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonej przez Gminę 

Kołaki Kościelne. 

5.  Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Kołaki Kościelne i wyrażenie opinii oraz 

przygotowanie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne. 

6. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kołaki Kościelne za 2023 oraz  

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za 2023 rok, 

zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej i opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz wyrażenie opinii. 

7. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2023. 

8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 

2023 rok. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

10. Sprawozdanie za rok 2023 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 



11.  Sprawy różne. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie zapytała, czy są jakieś uwagi do porządku. 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag, więc poprosiła o przyjęcie porządku posiedzenia 

poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek posiedzenia  został przyjęty jednogłośnie (Zał. 

Nr 2). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek posiedzenia  został przyjęty jednogłośnie (Zał. 

Nr 2). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek posiedzenia  został przyjęty jednogłośnie (Zał. 

Nr 2). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek posiedzenia  został przyjęty jednogłośnie (Zał. 

Nr 2). 

Ad. 3)  W tym punkcie Przewodnicząca Rady poprosiła Komisje, aby dokonały wyboru 

przewodniczących i wiceprzewodniczących Komisji.  

Komisja Rewizyjna: 

Na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zaproponowano kandydaturę radnego Pana 

Mariusza Konarzewskiego, który wyraził zgodę. Na Wiceprzewodniczącego Komisji 

zaproponowano kandydaturę radnego Michała Łukasza Kołakowskiego, który wyraził zgodę. 

Innych zgłoszeń nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 3 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej został wybrany radny Pan Mariusz Konarzewski a 

Wiceprzewodniczącym wybrano radnego Pana Michała Łukasza Kołakowskiego. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

Na Przewodniczącego komisji zaproponowano kandydaturę Pani Emilii Wiśniewskiej, która 

wyraziła zgodę, a na Wiceprzewodniczącego zaproponowano kandydaturę Pana Eugeniusza 

Krajewskiego, który wyraził zgodę. Innych zgłoszeń nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 2 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczącym Komisji skarg, wniosków i petycji została wybrana radna Emilia 

Wiśniewska a Wiceprzewodniczącym radny Pan Eugeniusz Krajewski. 



 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego: 

Na przewodniczącego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego zaproponowano 

kandydaturę radnego Leszka Goski, który wyraził zgodę a na Wiceprzewodniczącego komisji 

kandydaturę radnego Pana Ryszarda Milewskiego, który wyraził zgodę. 

Innych zgłoszeń na przewodniczącego komisji nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 4 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodniczącym Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego wybrano radnego Pana 

Leszka Gosk, a Wiceprzewodniczącym Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

wybrano radnego Pana Ryszarda Milewskiego. 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych: 

Na przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych zaproponowano 

kandydaturę radnej Pani Jolanty Konopka, która wyraziła zgodę a na Wiceprzewodniczącego 

komisji zaproponowano kandydaturę radnego Janusza Milewskiego, który wyraził zgodę. 

Innych zgłoszeń nie było, więc zarządzono głosowanie: 

- za – 4 głosy,  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych została wybrana Pani Jolanta 

Konopka a Wiceprzewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został 

wybrany Pan Janusz Milewski. 

Ad. 4a i 4b)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt zmian uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019 – 2029 (Zał. Nr 3) 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana Wieloletniej polega na tym, co się dziej w zmianie 

budżetowej, to jest tylko powielenie do Wieloletniej Prognozy. Otrzymaliście nowe 

załączniki odnośnie projektu budżetu i dwa załączniki Wieloletniej Prognozy – załącznik Nr 1 

i Zał. Nr 3. Załączniki Nr 1 i 3 Wieloletniej Prognozy wiążą się z tym, że nastąpiły zmiany w 

budżecie. Nie będę całości czytała, tylko powiem Państwu, co się zmieniło w stosunku do 

projektu, który otrzymaliście. Powiem, w jakich paragrafach się zmieniło. Dochody się nie 

zmieniły a zmieniło się po stronie wydatków. W 01043 nic się nie zmieniło, było 25 tys. W 

poz. 40002 § 4260 było 40 jest 20 tys. Transport i łączność – tutaj się nic nie zmieniło. 

Gospodarka mieszkaniowa się nic nie zmieniło. Administracja publiczna się zmieniła – 75023 

w 4010 wynagrodzenia osobowe było 121 131 jest 81 131. Tu gdzie była energia elektryczna 

– jak Państwo zauważyliście zwiększenia są po stronie energii elektrycznej dlatego, że 

dowiedziałam się, że energia zostaje na tym samym poziomie, więc mogłam to przenieść 

gdzie indziej. Mamy takie zagwarantowanie, ustawa jest podpisana, ale 99%, ze tak będzie, że 

nie wzrośnie energia do końca roku. Dlatego przy energii jest pozmniejszane – będzie 25 tys. 

Usługi będzie 0, było 30 tys. W paragrafie 90015 tam gdzie jest energia elektryczna uliczna, 

było 60 tys. zostaje 20 tys. Wprowadzona jest „Cyberbezpieczna Gmina” i część jest 

wydatków 75023 majątkowych, czyli 6057 to są środki unijne i 6059 – to są środki od 

Wojewody. 6057 - 130 tys. a 6059 – tj. 20 tys. i wydatki bieżące 4307 ze środków unijnych – 

32 tys. i w 4309 – 18 tys. ze środków Wojewody. To jest 100% dofinansowania: 81% jest ze 

środków unijnych a 19% jest od Wojewody i kwota całego dofinansowania, jak Państwo 

zauważyliście po stronie dochodów jest to 200 tys. Zmieniło się ogólnie w budżecie, że 

zdjęliśmy z inwestycji wodociąg Zanie-Leśnica on będzie w tym, jakby okres inwestycji 

będzie 3 lata, bo do pierwszego kwartału 2026 roku. W tym roku będą poniesione wydatki 

tylko w zakresie wydatków własnych. Wcześniej mieliście Państwo 4 mln dofinansowania z 



Polskiego Ładu. Te dofinansowanie z Polskiego Ładu przechodzi na rok 2025 i 2026. Jak 

Państwo zauważyliście, to jest widoczne w przedsięwzięciach. Dlatego w tym roku zdjęte jest 

i po stronie wydatków te 4, 370 mln. Dodana jest termomodernizacja budynku OSP Krusze – 

275 tys., świetlica Podłatki Duże 275 tys. i otwarta strefa aktywności – 60 tys. I w 

majątkowych nie wspomniałam 150 tys. – Cyberbezpieczny Samorząd. W związku z tym, że 

zdjęłam te środki, które w tej chwili nie wpłyną z Polskiego Ładu na ten wodociąg, one 

wpłyną jak wcześniej Państwu powiedziałam 2025-2026 i to co dodaliśmy po stronie 

dochodów, to ogólnie budżet zmniejszył się o kwotę 3 095 045 mln. To tyle co do bieżącego 

budżetu.  

Pani Skarbnik poprosiła o pytania, to proszę. 

Pytań do przedstawionych zmian nie było. 

Pani Skarbnik zwróciła się z prośbą, nie ma Wójta, który ze mną walczy o to, ale pamiętajcie 

Państwo, że rosą nam bardzo wydatki a na poziomie niższym wręcz dochody nasze własne. 

Trzeba jednak pomyśleć o podwyżce podatków. To jest nieuniknione. Wiem, że to dla 

Państwa jest decyzja jakaś czy polityczna czy nie polityczna, ale bardzo Państwa proszę, żeby 

się nad tym pochylić, bo naprawdę my nie mamy żadnych dochodów zewnętrznych oprócz 

subwencji, które dostajemy. Jedne dochody własne, które tak naprawdę w dużej mierze są 

jeszcze zwolnione, bo większość rolników prowadzi inwestycje. 

Członek Komisji Finansów Gosk Leszek – chciałbym nadmienić, że dużo ludzi mieszka w tej 

gminie i za posiadłości jest zawieszonych, to może żeby było sprawiedliwie, to wszystkich 

odwiesić, bo tak tylko sam rolnik… 

Skarbnik Gminy – ja Państwu zwracam uwagę, wcześniej też wspominałam, że to jest gmina 

typowo rolnicza, więc tu nie mamy żadnych dochodów z podatku od nieruchomości, jakiś 

inwestycyjnych, czy coś w tym rodzaju. A podatki mamy na bardzo niskim poziomie, nawet 

biorąc pod uwagę ościenne gminy, ale też nie możemy patrzeć na ościenne gminy dlatego, że 

te gminy są zupełnie w innej sytuacji niż nasza gmina. 

Sekretarz Gminy Danuta Niewińska – podatki z 8 lat nie były podnoszone. 

Skarbnik Gminy – zobaczcie Państwo, jak poszło do góry wszystko a my zostaliśmy na tym 

poziomie minimalnym. To daję Państwu do przemyślenia, żebyście Państwo przemyśleli. 

Gosk Leszek – ale jest jeszcze podatek od psów a też jest umarzany, to też zrekompensuje 

dużo. 

Skarbnik Gminy – wiecie Państwo ile wydajemy na bezdomne psy? 

Członek Komisji Oświaty Janusz Milewski – niech kryją Ci, co mają psy. Rejestr założyć. 

Sekretarz Gminy – to nic nie da. 

Skarbnik Gminy – Panie Januszu, póki nie będzie ustawy, która będzie mobilizowała 

właścicieli psów do czypowania psów, i każdy żeby wiedział, czyj ten pies jest, to zawsze 

będą bezdomne psy. 

Sekretarz Gminy – miesięcznie płaci się 2 300 zł za gotowość netto. 

Janusz Milewski – za gotowość do czego? 

Sekretarz Gminy – tak nakazuje ustawa, a koszt złapania takiego pieska to 4 tys. 

Skarbnik Gminy – 3 600 netto. 

Sekretarz Gminy – i coraz więcej jest tych przypadków. W tamtym roku wydaliśmy 46 tys. na 

psy. Jak zrobimy ten podatek, to masowo będą ludzie wywozić a gmina zapłaci. 

Skarbnik Gminy – to wszyscy Państwo zapłacą. 

Skarbnik Gminy – wydaje się, że to jest problem śmieszny, ale to nie jest śmieszny problem, 

bo to są ogromne wydatki dla naszej gminy. Brak odpowiedzialności ludzi. 

Sekretarz Gminy – taka jest ustawa i wszystkie gminy ponoszą koszty. 

Skarbnik Gminy – telefon polega na tym, że ktoś podrzucił psa. 

Sekretarz Gminy – Panie Jarku pies biega po polu. 



Skarbnik Gminy – albo ktoś podrzucił sukę z pięcioma szczeniakami. To jest 15 tys. 

jednorazowo dla gminy. 

Sekretarz Gminy – żyjemy w takich trudnych czasach, więc  musimy realizować ustawę. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krajewski Grzegorz – trzeba szukać innych dochodów a nie 

możemy rolników obciążać, bo dużo rolników likwiduje, mają kredyty i tak samo płacą i im 

brakuje, a teraz im dodatkowy koszt dołożyć. Trzeba poszukać w takich miejscach, gdzie 

można tam jeszcze poderwać, a nie tylko do rolnika. 

Skarbnik Gminy – a których miejscach Pan mówi? 

Krajewski Grzegorz – tak jak te psy. 

Skarbnik Gminy – to chciałabym, żeby Pan jakąś propozycję przedstawił? 

Krajewski Grzegorz – to trzeba to jakoś przemyśleć, bo tak na hura, trzeba innych dochodów 

poszukać. 

Skarbnik Gminy – proszę Pana, ja Panu tłumaczę – gmina jest rolnicza, typowo rolnicza. 

Krajewski Grzegorz – niech Pani przejedzie się przez każdą wieś i zobaczy ilu rolników przez 

5 lat zlikwidowało krowy. Przykładowo mówię – ilu rolników oddało ziemię w dzierżawę. 

Skarbnik Gminy – ale to dalej nie zmienia tego, że gmina jest rolnicza. 

Sekretarz Gminy – z całym szacunkiem, ale czy Pan wie jaki podatek rolny u nas jest? 

Skarbnik Gminy – wie Pan ile Pan płaci? 

Sekretarz Gminy – przestańmy już, bo to około 10 lat nie było podnoszone? 

Skarbnik Gminy – ja tylko Państwu sygnalizuję, bo jestem po to tutaj, żeby Państwu to 

zasygnalizować. Jak Państwo zrobicie, to decyzja będzie należała do Państwa. 

Członek Komisji Finansów Kulesza Anna – nikt się psami nie zajmuje. 

Skarbnik Gminy – niekoniecznie, dzwoni Pani do Pana Jarka, jak Pani Danusia powiedziała, 

że podrzucono jej sukę z pięcioma szczeniakami. No jak podrzucono? My nie mamy żadnych 

możliwości, ani mandatu, ani niczego. My musimy bazować na zaufaniu ludzi. 

Krajewski Grzegorz – ale sterylizacja nie kosztuje więcej, jak tysiąc złotych, a jedna suczka z 

czterema szczeniaki, to jakie są koszty. To jakiś dodatek na sterylizację gmina dała, jak ludzie 

wysterylizują te suczki to będzie trochę mniej. 

Skarbnik Gminy – ci co od nas odbierają te bezdomne, które tutaj przetrzymujemy dostają na 

szczepienie i na sterylizację. Jeśli ktoś bierze zwierzę, to za niego odpowiada, czyli 

odpowiada i za sterylizację i za leczenie i za wszystko. Chyba każdy z nas jest 

odpowiedzialny, jeśli bierze pod opiekę zwierzę. Ale jak widać, nie wszyscy. 

Milewski Janusz – czy jak firma odbiera zwierzę, to są one znakowane, czy mogą wypuścić. 

Sekretarz Gminy – nie, odstarczają do schroniska zarejestrowanego, składają sprawozdania. 

A gdzie to schronisko mamy? 

Skarbnik Gminy – mamy podpisaną umowę na ten rok a na następny nie mamy podpisanej 

umowy, bo schroniska są tak przepełnione, że nikt nie chce podpisywać umowy z 

samorządami. Jak będą podpisywać, że tak wywindują kwoty, to się nie będzie mieścić w 

głowie, bo tak są przeładowane schroniska. A gmina ma obowiązek, nie to, że my chcemy czy 

nie, tylko gmina ma obowiązek podpisać umowę, obowiązek. To nie jest nasze widzimisię.  

Członek Komisji Rewizyjnej Michał Kołakowski – jakby prywatna osoba chciała do 

schroniska oddać? 

Sekretarz Gminy – nie, musi być bezdomny pies i przez gminę musi być. 

Skarbnik Gminy – jak Pan zapłaci 3 tys. plus vat. 

Sekretarz Gminy – to jest w uchwale, w tym projekcie  Przedsiębiorstwo Wielobranżowe 

Berol, miejscowość Zamienie, Mińsk Mazowiecki. 

Skarbnik Gminy – to ja mam do budżetu tyle, bardzo Państwa proszę o przemyślenia, 

zastanowienie się nad tym. 

Na tym zakończono dyskusję. 



Członkowie Komisji nie mieli innych pytań dotyczących zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024 – 2029, w związku z tym poszczególne Komisje wyraziły swoje 

opinie poprzez głosowanie: 

 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że uchwała w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029  została zaopiniowana 

pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że uchwała w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029  została zaopiniowana 

pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029  została zaopiniowana pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029  została zaopiniowana pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Głosowanie zmian w budżecie gminy na 2024 rok: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2024 rok została zaopiniowana pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2024 rok została zaopiniowana pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 

rok została zaopiniowana pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 

rok została zaopiniowana pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki Kościelne oraz warunki 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną omówiła Sekretarz Gminy Danuta Niewińska. Wyjaśniła, że taką uchwałę Wysoka 

Rada podjęła w ubiegłym roku w październiku i została ona uchylona przez Wojewodę 

Podlaskiego, ponieważ dopatrzył się, że nie została uzgodniona z Prezesem Ochrony 

Konkurencji Konsumentów, bo to jest pomoc publiczna. Projekt ten przygotowany i 

przedłożony Państwu został uzgodniony pozytywnie z Urzędem Ochrony Konkurencji i 

Konsumentów i taka uchwała umożliwi, jeżeli będzie sytuacja, gdy ktoś złoży podanie ze 

względu na trudną sytuację, np. będzie można rozłożyć na raty jak rozgraniczenie 

nieruchomości. Kiedyś był taki projekt, jak panele słoneczne. Ale teraz tam te dotacje się 

zmieniły i już nie my pokrywamy, jako Gmina, tylko każdy indywidualnie. Ale głównie 

chodzi o rozgraniczanie nieruchomości. Ktoś złoży podanie, to można taką kwotę rozłożyć na 

raty a jeżeli nie ma takiej uchwały, to nie ma jakby możliwości. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne Komisje przeszły do wyrażenia 

opinii o projekcie tej uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania 

na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Kołaki Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 

których ulga stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie 

(Zał. Nr 5). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania 

na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Kołaki Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 

których ulga stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie 

(Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki 

Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty oraz rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kołaki 

Kościelne oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

omówiła Sekretarz Gminy. Wyjaśniła, że to jest temat do którego wracamy. Kilka lat już nie 

było uwalonego takiego programu, choć Rada Gminy powinna co roku uchwalić taki 

program. Ale jest to problem, bo w takiej uchwale powinna być wskazana opieka całodobowa 

a nikt nie chce brać udziału. W tym roku żeśmy napisali na podstawie słownej, nie była żadna 

umowa z Zambrowem, że będą w miarę możliwości technicznych i personalnych realizować 

taką opiekę. Mamy nadzieję, że Wojewoda nam też tego nie uchyli, bo trzeba w takiej 

uchwale wskazać gospodarstwo, w razie czego gdzie będą przechowywane zwierzęta w razie 

złego ich traktowania. Taką opiekę całodobową trzeba wykazać i właśnie trzeba wykazać 

umowę ze schroniskiem. Tak jak powiedziałam, 40 tys. taki program, bo jakby nie było 

uchwały, ale zadania i tak musieliśmy realizować, gdzie w ubiegłym roku 40 tys. było 

wydane. I jakby celowa coraz więcej mamy tych psów i nikt nas nie pyta, czy nawet w sobotę 

czy niedzielę, jak zwierzę wpadnie pod samochód, to Policja dzwoni do Wójta, czy szuka 

pracowników, żeby podać firmę, do kogo mogą zadzwonić. Musimy spełnić takie obowiązki. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne Komisje przeszły do wyrażenia 

opinii o projekcie tej uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/192/23 Rady Gminy 

Kołaki Kościelne w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne omówiła inspektor UG Hanna 

Dąbrowska. Uchwała taka była podejmowana w ubiegłym roku w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania i u nas te bezpłatne nauczanie jest w oddziałach przedszkolnych w 

godzinach od 7:30 do 13:30 a jeżeli dziecko zostaje w przedszkolu dłużej, przeważnie dwie 

czy trzy godziny to za ten czas wnosi się opłatę. I ta opłata została w tamtym roku ustalona na 

1,30 zł. W związku z waloryzacją, Minister Edukacji wydał obwieszczenie i ten wskaźnik 

podniósł do 1,44 zł. Proponuje się podniesienie tej opłaty na 1,44 tj. 0,14 zł więcej za godzinę 

od 1 września 2024 r. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji i nie wnieśli uwag, więc poszczególne Komisje 

przeszły do wyrażenia opinii o projekcie tej uchwały poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt zmiany uchwały Nr XXVII/192/23 

Rady Gminy Kołaki Kościelne w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych 

w publicznej szkole podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został 

zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że projekt zmiany uchwały Nr XXVII/192/23 

Rady Gminy Kołaki Kościelne w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych 

w publicznej szkole podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został 

zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt zmiany uchwały Nr XXVII/192/23 Rady Gminy 

Kołaki Kościelne w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt zmiany uchwały Nr XXVII/192/23 Rady Gminy 

Kołaki Kościelne w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym w oddziałach przedszkolnych w publicznej szkole 

podstawowej prowadzonej przez Gminę Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 5) 

W tym  punkcie  Komisje  rozpatrzyły  raport  o  stanie Gminy Kołaki Kościelne za 2023 rok 

i wyrażenie opinii. 

Sekretarz Gminy przedstawiła ogólne informacje o raporcie. Większość z Państwa już zna, 

ale jest też część nowych radnych. Zgodnie z art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym Wójt 

co roku do 31 maja przedstawia taki raport gminy o sytuacji. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności za rok poprzedni i w szczególności realizację polityki, strategii, programów, 

uchwał rady. Rada Gminy rozpatruje raport podczas sesji na której podejmowana jest uchwała 

rady w sprawie udzielenia lub nie udzielenia absolutorium wójtowi. Raport rozpatrywany jest 

w pierwszej kolejności i na początku powinna być przeprowadzona debata. W debacie mogą 

zabierać głos bez ograniczeń czasowych radni, mogą zabierać głos mieszkańcy. W przypadku 

naszej gminy muszą uzyskać 20 przynajmniej podpisów i zgłosić to przynajmniej jeden dzień 

wcześniej przed przewidywaną sesją Przewodniczącemu  Rady. Sekretarz Gminy 

zasugerowała, że może po kolei omawiać, ale jest to podsumowanie wszystkich sprawozdań, 

programów z tamtego roku. Tych sprawozdań jest dużo i częściowo je znacie. 

Członkowie komisji zasugerowali, że nie ma potrzeby, że także zapoznali się z przedłożonym 

raportem i nie zgłaszali uwag, więc poszczególne komisje przeszli do wyrażenia opinii o 

raporcie o stanie gminy poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 

2023 rok został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 

2023 rok został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 2023 rok 

został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że raport o stanie gminy Kołaki Kościelne za 2023 rok 

został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Następnie został przygotowany projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kołaki 

Kościelne wotum zaufania (Zał. Nr 9). 

Ad. 6) 

W tym punkcie  Komisje rozpatrzyły sprawozdanie finansowe Gminy Kołaki Kościelne za 

2023 oraz  sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za 2023 rok, 

zapoznanie się z opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej i opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz wyrażenie opinii. 

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy i wyjaśniła, że otrzymaliście Państwo Zarządzenie 21 

marca 2024 r. (Zał. Nr 10), które też było przedłożone Regionalnej Izbie Obrachunkowej. 

Myślę, że Państwo się z tym zapoznaliście. Było te zarządzenie przedstawione Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej, która wydała pozytywna opinię (Zał. Nr 11). Państwo również 

otrzymali tą opinię. Było ono rozpatrywane, tak jak sprawozdanie finansowe z wykonania 

budżetu przez Komisję Rewizyjną, która również wydała pozytywna opinię (Zał. Nr 12) i do 

opinii Komisji Rewizyjnej wydała również pozytywna opinię Regionalna Izba Obrachunkowa 

(Zał. Nr 13). Zostało Państwu przedłożone również sprawozdanie finansowe (Zał. Nr 14). 

Jeżeli macie Państwo do mnie jakieś pytania do poszczególnych wydatków poniesionych w 

2023 roku to proszę, jeżeli coś tam Państwa zainteresowało. 

Członkowie Komisji niemieli pytań i uwag, więc poszczególne komisje przeszli do wyrażenia 

opinii o sprawozdaniach poprzez głosowanie: 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że przedstawione sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji Finansów stwierdził, że przedstawione sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 2 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że przedstawione sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2023 rok zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że przedstawione sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2023 rok zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. 

Następnie został przygotowany projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2023 rok (Zał. Nr 15) 

oraz projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Kołaki Kościelne 

za rok budżetowy 2023 (Zał. Nr 16). 

Ad. 7) 

W tym punkcie Sekretarz Gminy przedstawiła Sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za rok 2023 (Zał. Nr 17). Wyjaśniła, że jest ustawa i trzeba 

realizować, w związku z tym Rada co roku podejmuje taki program współpracy z 

organizacjami pozarządowymi a później do końca  maja należy przedłożyć sprawozdanie 

Radzie Gminy. U nas na terenie Gminy praktycznie nie działają takie organizacje 

pozarządowe. Niektórzy twierdzą, że to można dołączyć jakby do Koła Gospodyń, straże, ale 

to chyba, ale prawidłowo z definicją tych organizacji pozarządowych, to one nie są, bo gmina 

nie zleca finansowych realizacji tym organizacjom pozarządowym. Jeśli coś to realizuje to na 

zasadzie takiej współpracy, że użycza salę, jakieś informacje, ogłoszenia. Gmina 

współpracowała z Kołami Gospodyń Wiejskich w Kołakach, w Zaniach, w Szczodruchach, w 

Podłatkach i w Kruszach, no i z naszymi strażami. 

Członkowie Komisji nie wnosili uwag. 

Ad. 8) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach 

Kościelnych za 2023 rok omówiła Pani Dorota Bogdańska-kierownik OPS w Kołakach 

Kościelnych. Wyjaśniła, że wydatki Ośrodka zamknęły się łącznie w kwocie 1 817 575 zł. W 

2023 roku z pomocy ośrodka, udzielanej zgodnie z ustawą o pomocy społecznej skorzystało 

78 rodzin tj. 196 osób w rodzinach. Pracownicy socjalni przeprowadzili 121 wywiadów 

środowiskowych. W ramach ustawy o pomocy społecznej wydano 185 decyzji 

administracyjnych. Najczęstszymi powodami korzystania z pomocy było: bezrobocie, 

niepełnosprawność oraz długotrwała choroba. Łączne wydatki poniesione z ustawy o pomocy 

społecznej to 186 163 zł, z tego mamy dwie osoby przebywające w DPS-e – zostało 

wydatkowane 84 361 zł. Opłacane też były składki zdrowotne za osoby, które pobierają 

zasiłek stały – kwota opłacana była za 5 osób na kwotę 2 687 zł. Zasiłki stałe wypłacane też 

były 5 osobom a wydatkowane środki to 29 863 zł. Również wypłacane są zasiłki okresowe i 

celowe – kwota świadczeń to 39 250 zł oraz realizowany był program wieloletni: „Posiłek w 

szkole i w domu” – na ten cel wydatkowane zostało 30 000 zł. Ponadto w ramach współpracy 

z ruchem RuRoRe w Kołakach Kościelnych – stowarzyszeniem, były wydawane skierowania 

do programu operacyjnego pomoc żywnościowa i tak w ubiegłym roku wydano łącznie 43 

takie skierowania. Również zadaniem realizowanym przez Ośrodek była realizowana ustawa 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Z tego robione było sprawozdanie i 

przedstawiane Państwu na poprzednich sesjach, ale wspomnę, że mamy dwie osoby, które 

przebywają poza rodziną biologiczną – 1 dziecko w rodzinie pieczy zastępczej i 1 dziecko w 

Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej. Pracownik socjalny monitoruje całą sytuację w tej 

rodzinie i w ubiegłym roku wydatki na tych dwoje dzieci wyniosły 33 863 zł. Kolejnym 

zadaniem, którym jest działalność Zespołu Interdyscyplinarnego i tutaj współpracujemy ze 

szkołą, sądem, Policją, ochroną zdrowia, Gminą komisją rozwiązywania problemów 

społecznych oraz ze stowarzyszeniem „Nasz szpital”. W ubiegłym roku odbyło się 5 

posiedzeń Zespołu oraz 35 posiedzeń prokuratorczych. Były to posiedzenia na rzecz osób i 

rodzin, które były dotknięte przemocą. W 2-23 roku założono 8 formularzy Niebieska Karta 

A  w pięciu rodzinach, w tym w 3 rodzinach były założone po dwa formularze. Jeśli chodzi o 



wydatki z tego rozdziału to 707 zł na zakup ulotek dotyczących przemocy w rodzinie oraz na 

zakup nagród do konkursu „Źródło rodzinnej mocy – to święta bez przemocy”. Kolejne 

zdanie realizowane przez Ośrodek to ustawa o świadczeniach rodzinnych i w ramach tej 

ustawy wydano 152 decyzje administracyjne, Ogółem na świadczenia rodzinne wraz z 

dodatkami wydano 296 874 zł, na świadczenia opiekuńcze, czyli zasiłek pielęgnacyjny, 

świadczenia pielęgnacyjne, specjalny zasiłek opiekuńczy wydatkowano 489 594 zł, 

jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka 19 000 zł, świadczenia rodzicielskie to 

kwota 56 958 zł. Za osoby, które pobierają świadczenie pielęgnacyjne czy też zasiłek 

opiekuńczy a niepodlegające ubezpieczeniu społecznemu, były odprowadzane składki do 

ZUS i KRUS, kwota odprowadzonych składek to 83 068 zł. Za 4 osoby były odprowadzane 

składki na ubezpieczenie zdrowotne na kwotę 5 862 zł, Ponadto w ubiegłym roku wypłacono 

jedno świadczenie w kwocie 4 tys. zł – dziecko, u którego zdiagnozowano ciężkie i 

nieodwracalne upośledzenie na nieuleczalną chorobę. Łączne wydatki na świadczenia 

rodzinne wyniosły 954 523 zł. Ponadto w Ośrodku przyjmujemy wnioski na Kartę Dużej 

Rodziny i w ubiegłym roku takich wniosków zostało wydanych 31, łącznie wydano 72 karty, 

51 kart opiekunom dzieci i 21 kart dzieciom. Na realizację tego zadania wydatkowano 576 zł. 

Kolejne zadanie realizowane to pomoc obywatelom Ukrainy. Łącznie do naszej gminy 

przybyło 77 osób, w 2023 roku przebywało jeszcze 15 osób. Tu początkowo było dwoje 

dzieci objęte pomocą w formie dożywiania w szkole. Wypłacamy też świadczenia rodzinne 

tym rodzinom. Łącznie wydatkowane środki  to 62 739 zł. W 2023 roku realizowaliśmy też 

program Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością. W ramach tego programu objęto 5 

osób z niepełnosprawnością tym programem. Zatrudnionych jest 5 asystentów na umowę 

zlecenie. Łączna liczba godzin świadczonych przez asystentów to 2 160 godzin a kwota 

środków wykorzystanych na realizację zadania – 94 025 zł. Również realizujemy zadanie – 

wydajemy zaświadczenia potwierdzające miesięczny dochód, który jest niezbędny do 

korzystania z programu Czyste powietrze – wydano 36 zaświadczeń (Zał. Nr 18). 

Członkowie Komisji nie mieli uwag. 

Ad. 9)  
W tym punkcie ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawiła Kierownik OPS Dorota 

Bogdańska. Wyjaśniła, że wynika to z ustawy o pomocy społecznej. Jest to ocena pracy wraz 

z wnioskami i rekomendacjami, która jest podstawą opracowania zasobów i potrzeb pomocy 

społecznej. Została opracowana przez OPS przez zebranie danych za pośrednictwem systemu 

danych Ministerstwa Polityki społecznej, która gromadzi te dane. Zawarte w ocenie dane są 

materiałem poglądowym, które mają ułatwić władzom gminy podejmowanie decyzji o 

planowaniu budżetu w kolejnym roku (Zał. Nr 19). 

Ad. 10)  
Sprawozdanie za rok 2023 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony przedstawiła Sekretarz Gminy. 

Wyjaśniła, że co roku Wójt przedkłada Radzie takie sprawozdanie. W ubiegłym roku Gmina 

nie sprzedała oraz nie zamieniała nieruchomości. W ubiegłym roku na podstawie umów z lat 

ubiegłych wynajmowała, użyczała, wydzierżawiała w sumie 14 lokali i 5 nieruchomości. W 

drodze wynajmu to był lekarz rodzinny, 2 lokale mieszkalne z tyłu budynku, punkt apteczny i 

lokal zakwalifikowany, co bankomat jest. W drodze użyczenia są lokale – Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej, Bibliotece Publicznej i stowarzyszeniu Moja Wieś- budynek w Zaniach 

–Leśnicy. W drodze dzierżawy w Kołakach Kościelnych 4 działki i Podłatki Małe działka Nr 

3 (Zał. Nr 20) 

Członek Komisji Oświaty Janusz Milewski – ile dzierżawy jest za grunty. 

Sekretarz Gminy – nie powiem, ale jest mało, w uchwale są stawki 



Ad. 11)  

W sprawach różnych  Janusz Podbielski poprosił o równiarkę. 

Sekretarz Gminy – równiarka pójdzie w czerwcu, bo się wszystko przesunęło. 

Na tym zakończono sprawy różne 

Ad. 12) Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i 

zamknął pierwsze posiedzenie komisji. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i 

zamknęła pierwsze posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął pierwsze posiedzenie komisji. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji podziękowała i zamknęła pierwsze 

posiedzenie komisji. 
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